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SENAT RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ

Zapis stenograficzny
(42)

2. posiedzenie
Komisji Obrony Narodowej
w dniu 28 listopada 2007 r.

VII kadencja



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad:

1. Wybór zastępców przewodniczącego komisji.



(Początek posiedzenia o godzinie 19 minut 32)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz)

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Witam państwa senatorów na posiedzeniu Komisji Obrony Narodowej.
Otwieram drugie posiedzenie komisji.
Informuję państwa, że w porządku dzisiejszych obrad jest wybór wiceprzewod-

niczących komisji.
Na podstawie art. 58 ust. 3 Regulaminu Senatu wystąpiłem do Prezydium Se-

natu o zgodę na trzech zastępców przewodniczącego. Informuję państwa, że Prezydium
Senatu taką zgodę wyraziło. W związku z tym możemy dziś dokonać wyboru trzech
wiceprzewodniczących komisji.

Przypominam, że wybory personalne, zgodnie z art. 53 ust. 6 i 7 Regulaminu Senatu,
odbywają się w głosowaniu tajnym przy użyciu opieczętowanych kart do głosowania.

Proszę państwa o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczących komisji.
Proszę bardzo, Panie Senatorze.

Senator Maciej Grubski:

Grubski Maciej.
Panie Przewodniczący! Panowie Senatorowie!
Mam przyjemność zgłosić kandydaturę pana senatora Andrzeja Owczarka.

W związku z dużą liczbą informacji, które pan Andrzej Owczarek na pewno będzie
nam chciał przekazać, informacji o jego doświadczeniach i o tym, jakie zadania chce
wykonywać w komisji, prosiłbym o przyjęcie takiej formuły, która umożliwi zabranie
głosu panu Andrzejowi Owczarkowi, senatorowi również poprzedniej kadencji.

Rekomenduję kandydaturę pana senatora Andrzeja Owczarka.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Pan senator oczywiście wyraża zgodę?

Senator Andrzej Owczarek:

Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Zechce nam pan powiedzieć parę słów o sobie.
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Senator Andrzej Owczarek:

O sobie jest dość trudno opowiadać.
Z zawodu jestem nauczycielem. Całe moje życie zawodowe związane jest

z miejscowością, w której znajduje się szereg jednostek wojskowych - jest to Łask,
w tej chwili jedna z dwóch głównych baz NATO w Polsce… Jako burmistrz Łasku
współpracowałem przez wiele lat z władzami wojskowymi, miałem nawet przyjemność
być chrzestnym sztandaru jednostki wojskowej. Co prawda jako chrzestny się nie
sprawdziłem, ponieważ jednostka wojskowa została rozwiązana, ale obiecuję, że pra-
cując w tej komisji, będę takim faktom przeciwdziałał. Dziękuję.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Dziękuję bardzo.
Czekam na dalsze zgłoszenia.
Proszę bardzo, Panie Senatorze.

Senator Zbigniew Meres:

Panie Przewodniczący! Szanowni Panowie!
Chciałbym zgłosić kandydaturę pana senatora Krzysztofa Zaremby.
Pan Krzysztof Zaremba jest politologiem, posłem dwóch kadencji. W ostatniej

był członkiem Komisji Obrony Narodowej, pracował też w sekretariacie obrony naro-
dowej w gabinecie cieni Platformy Obywatelskiej i odpowiadał za tematykę związaną
z polskimi siłami powietrznymi, jednostkami badawczo-rozwojowymi i wojskową
służbą zdrowia.

Jeżeli można, Panie Przewodniczący, to przyjąłbym podobną konwencję jak re-
komendujący wcześniej kolega senator i prosiłbym, żeby szczegółowo swoją kandy-
daturę, swoje kompetencje i doświadczenia, przedstawił pan senator Zaremba.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Proszę bardzo.

Senator Krzysztof Zaremba:

Dziękuję bardzo.
Jestem z wykształcenia, jak już zostało powiedziane, politologiem, pochodzę ze

Szczecina. Jest to miasto macierzyste 12. Dywizji Zmechanizowanej, która tworzyła
i tworzy trzon naszych wojsk w Iraku, we wszystkich, że tak powiem, kadencjach, we
wszystkich misjach. Ponadto na moim terenie znajdują się takie bazy lotnicze, jak cho-
ciażby Świdwin czy Mirosławiec.

W poprzedniej kadencji zajmowałem się tematyką sił powietrznych. Nie ukry-
wam, że na ten temat posiadam wiedzę amatorską, ale za to solidną. Jestem członkiem
Aeroklubu Szczecińskiego, jestem w trakcie szkolenia i zdobywania licencji pilota.
Chcę zajmować się kwestiami dotyczącymi sił powietrznych także w trakcie prac na-
szej komisji obecnej kadencji.
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Do moich szczegółowych zadań należało monitorowanie procesu wprowadzania
F-16 na wyposażenie polskich sił powietrznych, jak również monitorowanie wszyst-
kich programów modernizacyjnych związanych z tym rodzajem sił zbrojnych.

Oczywiście deklaruję pełną współpracę w zakresie innych rodzajów sił zbrojnych.
Jeśli chodzi o Szczecin, to jest przecież także baza marynarki wojennej w Świnoujściu
i szystkie kwestie z tym związane. Ale myślę, że jest nas akurat tak niewielu, a tematyka tak
ogromna, że każdy z senatorów tej komisji będzie miał pole do popisu. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Dziękuję bardzo.
Rozumiem, że pan senator wyraża zgodę na kandydowanie.

Senator Krzysztof Zaremba:

Tak, wyrażam.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Szanowni Państwo, ja z kolei chciałbym zgłosić kandydaturę pana senatora Ma-
cieja Klimy.

Pan senator jest lekarzem medycyny, specjalistą chorób wewnętrznych. Był człon-
kiem wielu zespołów badawczych, uczestniczył w wielu programach naukowych. Jest
współautorem książek, publikacji naukowych. Ma ogromne doświadczenie, jeśli chodzi
o pracę w administracji: do niedawna pełnił funkcję wojewody małopolskiego, wcześniej
był dyrektorem Małopolskiego Centrum Zdrowia Publicznego, zdał również pozytywnie
egzaminy na członka rad nadzorczych w spółkach Skarbu Państwa. Jest zaangażowanym
działaczem społecznym, działa charytatywnie w Caritas Polska oraz w wielu innych orga-
nizacjach społecznych. Jest członkiem zarządu regionalnego Prawa i Sprawiedliwości
i złonkiem Rady Politycznej tej partii. Interesuje się historią, a szczególnie historią II woj-
ny światowej, historią wojskowości. Żonaty, ma trzyletnią córkę Kingę.

Czy pan senator chce coś dopowiedzieć, czy po prostu wyraża zgodę na kandy-
dowanie?

Senator Maciej Klima:

Wyrażam zgodę.

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Pan senator wyraża zgodę.
Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia? Nie ma.
Ponieważ senatorowie zgłoszeni jako kandydaci na wiceprzewodniczących ko-

misji wyrazili zgodę na kandydowanie, stwierdzam, iż pan senator Andrzej Owczarek,
pan senator Krzysztof Zaremba oraz pan senator Maciej Klima są kandydatami na sta-
nowiska wiceprzewodniczących komisji.

Czy ktoś z państwa senatorów chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę chętnych.
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W związku z tym zarządzam przerwę w obradach, która będzie nam potrzebna
na przygotowanie kart do głosowania.

Zarządzam pięciominutową przerwę.

(Przerwa w obradach)

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Informuję, że komisja przystępuje do wyboru trzech zastępców przewodniczą-
cego Komisji Obrony Narodowej.

Proszę trzech senatorów członków komisji o zgłoszenie się do przeprowadzenia
głosowania tajnego.

Zgłosił się pan senator Henryk Górski, pan senator… Mamy już trzech: pan se-
nator Henryk Górski, pan senator…

(Głos z sali: Maciej.)
…Maciej Grubski oraz pan senator…
(Głos z sali: Zbigniew Meres.)
…Zbigniew Meres.
Przypominam, że uchwały komisji zapadają większością głosów w obecności co

najmniej 1/3 jej członków.
Stwierdzam, że w posiedzeniu komisji bierze udział wymagana do podjęcia

uchwały liczba członków.
Stwierdzam, że komisja przystępuje do głosowania tajnego w sprawie wyboru

trzech zastępców przewodniczącego komisji.
Proszę senatorów wyznaczonych do przeprowadzenia głosowania tajnego o roz-

danie opieczętowanych kart do głosowania tajnego.
Informuję, że na karcie do głosowania tajnego należy postawić znak „x” w odpo-

wiednim okienku przy nazwisku kandydata. Karta do głosowania, na której postawiono
więcej niż trzy znaki „x” lub nie postawiono żadnego, zostanie uznana za głos nieważny.

Proszę senatorów o wypełnienie kart i wrzucenie ich do urny.
(Rozmowy na sali)
Czy już wszyscy senatorowie oddali swoje głosy?
(Rozmowy na sali)
Wygląda na to, że wszyscy.
Proszę senatorów powołanych do przeprowadzenia głosowania tajnego o obli-

czenie głosów i sporządzenie protokołu głosowania tajnego.
Zarządzam przerwę w obradach komisji na obliczenie głosów i sporządzenie protokołu.

(Przerwa w obradach)

(Brak nagrania)

Przewodniczący Andrzej Mazurkiewicz:

Otrzymaliście państwo informacje o projekcie budżetu Ministerstwa Obrony
Narodowej na 2008 r. Myślę, że będzie temu poświęcony punkt porządku obrad kolej-
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nego posiedzenia naszej komisji, ale to jeszcze ustalimy z wiceprzewodniczącymi. Na
razie dostarczamy dokumenty, żebyście państwo mogli zapoznać się z ich treścią.

Wszystkim dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie komisji.

(Koniec posiedzenia o godzinie 19 minut 51)
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